

### Editorial

- H. Magometschnigg  
**Ärztliche Verantwortung und Aufklärung aus der Sicht des Gefäßchirurgen** 53  
Medical responsibility and patient information from the viewpoint  
of the vascular surgeon

### Originalarbeiten

- N. Diehm · H. Schumacher · J.-R. Allenberg  
**Endovaskuläre AAA-Therapie. Einfluss der Aneurysmamorphanologie auf Endoleckagenrate und klinische Effizienz** 58  
Influence of morphological changes on midterm results of endovascular AAA therapy in selected patients
- E. S. Debus · A. Larena-Avellaneda · U. A. Dietz · R. Siegel · St. Gattenlöhner · S. Franke  
**Die silikonbeschichtete Polyesterprothese. Ergebnisse nach subrenalem Aortenersatz im Hundemodell** 65  
Silicone-covered polyester prosthesis. Results following subrenal aortic repair in a dog model

### Der interessante Fall

- D. Hanschke · E. Eberhardt  
**Riesenaneurysma der Arteria lienalis – eine Kasuistik** 70  
Giant splenic artery aneurysm: a case report
- R. Wilke · B. Luther · K. Grabitz · S. Ernst · W. Sandmann  
**Fulminante nichtokklusive mesenteriale Ischämie nach Reperfusion einer hochgradig ischämischen Extremität mit septisch-toxischer Einschwemmung** 74  
Nonocclusive mesenteric ischemia after vascular surgical reconstruction of an infected ischemic extremity
- R. Moll · S. Debus · S. Franke · G. Schindler  
**Iatrogenes Aneurysma spurium der A. glutea inferior. Bildgebende Diagnostik und interventionelle Therapie** 82  
Iatrogenic false aneurysm of the inferior gluteal artery. Imaging and interventional treatment by transcatheter embolization
- J. Bindewald · G. Gamstätter  
**Anastomoseneurysma nach Aortenersatz – endovaskuläre Ausschaltung?** 85  
Anastomotic aneurysm following aortic surgery: endovascular exclusion?

### Der technische Tipp

- E. S. Debus · A. Larena · M. A. Sailer · R. Moll · S. Franke  
**Der dorsolaterale Fibularisbypass – Beschreibung des Zugangswegs und erste klinische Erfahrungen** 89  
Dorsolateral peroneal bypass grafting – introduction of an approach to the peroneal artery and first clinical experiences
- T. Eugster · P. Stierli  
**Die endoskopische Qualitätskontrolle und Valvulotomie der Vene beim infrainguinalen Bypass** 94  
Endoscopic quality control and valvulotomy: the vein after infrainguinal bypass

### Das aktuelle phlebologische Thema

- W. Hach · V. Hach-Wunderle  
**Nervenläsionen in der Chirurgie der primären Varikose** 97  
Neural lesions in surgical treatment of primary varicose veins

